

[Texte]

clerk"? I do not want to give the impression that I thought any inappropriate behaviour was happening on the part of the clerk or his assistant. I want that to be absolutely clear. I was talking about images and my own personal *déjà vu* of what it is like to be in a standing committee; and even that is not an allegation of inappropriate behaviour. It is an allegation of what goes on in a standing committee and what I hope would be different in a special committee. That is all.

The Chairman: Thank you, Mr. Blaikie.

Any other comments? Any other business or suggestions for the committee? If not, I would be pleased to entertain a motion to adjourn.

Mr. Blaikie: So moved.

The Chairman: All in favour?

The clerk will be in touch with this Prof. Weaver and you will be notified as soon as we can set up an appropriate date.

Thank you very much, gentlemen. The meeting is adjourned.

Thursday, June 13, 1985

• 0941

The Chairman: The meeting will come to order. Good morning. I am delighted to see our colleagues here at this first regular meeting of the new subcommittee on acid rain. I am also delighted this morning to welcome Professor Martin E. Weaver. I think the record should show that he is a very distinguished and knowledgeable person, who will speak to us on the damage to historic buildings. Professor Weaver is a leading international specialist in the conservation of historic buildings and sites. He has also worked as a surveyor, conservator and site supervisor on archeological excavations in Greece, Iran, Turkey, Spain, the United Kingdom, and the Canadian Arctic, on periods ranging from 2000 B.C. to the Victorian era.

His graduation as an architect and his early work with the historical buildings division of the Greater London Council was followed by appointments as visiting Ford Foundation Lecturer on architectural conservation at the Middle East Technical University in Turkey and as a Research Associate with the Department of Anthropology, London University.

Following three UNESCO consultant missions to Iran, he came to Canada in 1972 to direct training programs on the conservation of heritage structures for the Department of Indian and Northern Affairs. Professor Weaver has been Director of Education and Technical Services for the Heritage Canada Foundation since 1979, an adjunct Associate Professor at Columbia University in New York and the University of Victoria in British Columbia. He is a frequent guest lecturer at 12 North American and European universities and has published professional articles on both sides of the Atlantic. He has also made a number of TV and documentary film appearances in Canada and the U.S.A.

[Traduction]

croire que le greffier ou son adjoint se sont mal comportés. Je tiens à le préciser. J'évoquais des impressions personnelles de déjà vu, un sentiment qui revient régulièrement quand on fait partie d'un comité directeur. Et même ça, ce n'est pas une allégation de comportement fautif. Je parle simplement de ce qui se passe en comité directeur, et j'espère que dans un comité spécial, ce sera différent. C'est tout.

Le président: Merci, monsieur Blaikie.

Y a-t-il d'autres observations? Des suggestions à l'intention du Comité? Sinon, j'attends une motion d'ajournement.

M. Blaikie: Je le propose.

Le président: D'accord?

Le greffier entrera en contact avec le professeur Weaver, et dès qu'une date sera fixée, vous serez prévenus.

Merci beaucoup, messieurs. La séance est levée.

Le jeudi 13 juin 1985

Le président: Je déclare la séance ouverte. Je suis très heureux de voir ici nos collègues pour la première séance ordinaire du nouveau Sous-comité sur les pluies acides. Je suis également heureux de souhaiter la bienvenue au professeur Martin E. Weaver, qui va nous parler de la dégradation des bâtiments historiques. Le professeur Weaver est un savant de réputation internationale, qui s'est spécialisé dans la conservation des bâtiments et sites historiques. Il a également été arpenteur, conservateur et surveillant de chantiers d'excavations archéologiques en Grèce, en Iran, en Turquie, en Espagne, au Royaume-Uni et dans l'Arctique canadien, sur des sites allant du 2^e millénaire avant Jésus-Christ à l'époque victorienne.

M. Weaver est diplômé en architecture et a été employé par la section des bâtiments historiques du *Greater London Council*; il a ensuite été professeur associé de la Fondation Ford, chargé de cours sur la conservation des bâtiments à l'Université technique du Moyen-Orient, en Turquie, et maître de conférences au Département d'anthropologie de l'Université de Londres.

Après avoir effectué pour l'UNESCO trois missions de consultant en Iran, il est venu au Canada en 1972 pour y diriger des programmes de formation sur la conservation de bâtiments historiques pour le ministère des Affaires indiennes et du Nord canadien. Le professeur Weaver est depuis 1979 directeur des Services pédagogiques et techniques de la *Canada Heritage Foundation*, maître de conférences adjoint à l'Université Columbia, à New York, et à l'Université de Victoria, en Colombie-Britannique. Il est souvent chargé de conférences dans douze universités d'Europe et d'Amérique du Nord et a publié des articles professionnels de part et d'autre de l'Atlantique. Il a également participé à plusieurs films